
Arheološka izkopavanja in investicije
Od vseh Ijubljanskih občin v bodoče, kot
vse kaže, le moščanska ne bo imela zapetlja-
jev zaradi arheoloških spomenikov. Le ta
občina namreč ni zajela v osnutku odloka
o razglasitvi arheološkega kompleksa v mo-
stu Ljubljana za kultumi in zgodovinski spo-
menik.

Člani našega izvršnega sveta so se v raz-
pravi o tem osnutku ustavili pri nekaterih
stvareh, ki zadevajo predvsem praktično
uresničevanje njegovih določil. Tako je Sta-
ne Droljc od pripravljalcev dokumenta
- Regionalnega zavoda za varstvo kulturne
in naravne dediščine — zahteval (oziroma
želel), naj bi v dokumentu natančneje opre-
delili, koliko časa bodo za posamezne arhe-
ološke raziskave potrebovali. Če že ne to,
pa naj bi v določenem roku po začetku
izkopavanja vsaj ugotovili, koliko časa bodo
za svoje delo potrebovali. Ta zahteva ali
želja ima seveda povsem praktično podlago:
arheološka izkopavanja namreč začetek ne-
ke gradnje odrinejo v nedogled, česar pa si
investitorji v teh zaostrenih gospodarskih
razmerah ne morejo privoščiti.

Druga stvar, na katero je opozoril, pa je
višina kazni za prestopke v zvezi z arheolo-
škimi najdbami. Le-te so tako smešno nizke,
da pri varovanju dediščine prav gotovo v se-

danjih zneskih ne bi mogle pomagati. Eden
od primerov je na primer ta, da pravna
oseba ali posameznik plača 150 dinarjev, če
spremeni, odstrani ali prenese razstavljene
objekte arheološke dediščine. Za uničenje
naj bi torej nekdo dal 150 ali celo samo 25
dinarjev. Vendar pa to ni stvar odloka, am-
pak zakonodaje, iz katere se take določbe
prenesejo v odlok.

Našemu izvršnemu svetu se (v sedanji se-
stavi samo, seveda) izteka mandat, zato so
se člani odločili, da se v naslednjih dveh
mesecih ne bodo ukvarjali z novimi stvarmi,
ki bi ostale potem na pol poti, obenem pa ne
bodo sprejemali tudi odločitev, v zvezi s ti-
stimi problemi v občini, ki jih kljub trudu do
zdaj ni bilo mogoče rešiti.

Izvršni svet bo do konca svojega mandata
poskušal predvsem uresničiti že sprejete ob-
veznosti in reševati tekoče zadeve, med pro-
storsko izvedbenimi dokumenti pa bo pred-
lagal aktivnosti le v zvezi s tistimi, za katere
je bil tako v strokovnih krogih kot tudi v širši
javnosti že dosežen sporazum. Zato IS na
občinski skupščini ne bo sprožil postopkov
za obravnavo ali sprejem dokumentov v zve-
zi z zadrževalnikom na Božni, stanovanjsko
gradnjo ob Bobenčkovi ulici in stanovanjsko
gradnjo na Ilovici.


